
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L n r.  26/2023

Încheiat  astăzi,  23  noiembrie  2023,  orele  1400,cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  12  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
participă dl consilier dr. Enea Nicolae.  Întârzie la ședință dnii consilieri  dr.
Fulop Csaba, dl Jeszenovics Albert și dl Jeszenovics Robert Karoly.

Participă  la  şedinţă:  primarul  orașului,  dl  Gyero  Jozsef,  șef  serviciu
administrație publică, d-na Ciurea Maria - Crina, directorul executiv al ADI SIMD,
dl  Ambrus  Jozsef,  directorul  direcției  de Asistență  Socială,  d-na Sîntoiu Angela
Cornelia,  inspector  urbanism,  d-na Kovacs  Brigitta  și  consilier  primar,  dl  Szabo
Zoltan.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    634/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 17 noiembrie 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna noiembrie 2023, care se desfășoară în sala de
ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna noiembrie 2023.
Este propusă dna consilier Lungu Liliana ca președinte de ședință pentru luna

noiembrie.
Se  aprobă  propunerea  cu  13  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 
HOTĂRÂREA NR. 159/2023

Cu privire la alegerea preşedintelui de şedinţă

Dna președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 
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1.  Proiect  de hotărâre privind majorarea capitalului  social  al  Sc.  Gos
Trans Com S.R.L., asociat unic orașul Covasna, prin aport în numerar.

2.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  modificării  și  completării
Statutului  Asociației  de  dezvoltare  intercomunitară  ”Sistem  Integrat  de
Management al Deșeurilor în județul Covasna”.

  3. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Actului adițional la
Contractul de delegare a gestiunii serviciului de transfer, tratare și depozitare
deșeuri în județul Covasna nr. 128/28.04.2017, încheiat între Județul Covasna
și S.C. ECO BIHOR S.R.L.”

4.  Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  Raportului  de  specialitate
privind  analiza  fundamentării  nivelului  tarifelor  de  salubrizare  propuse  de
S.C. ECO BIHOR S.R.L. pentru activităţile de salubrizare prestate în cadrul
Centrului de Management Integrat al Deșeurilor-Leț şi acordarea unui mandat
special reprezentantului oraşului Covasna în Adunarea Generală a Asociației
de Dezvoltare Intercomunitară ”Sistem Integrat de Management al Deșeurilor
în județul Covasna”.

 5. Proiect de hotărâre privind aprobarea PUD – ZONĂ DE LOCUINȚE
– str. Petofi Sandor, nr. 15, oraș Covasna, județ Covasna, beneficiari: Szonda
Zsombor și Szonda – Fejer Agota.

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare
și funcționare a Pârtiei de schi „Lőrincz Zsigmond” pe sezonul de iarnă 2023 -
2024.

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare
și funcționare a patinoarului mobil artificial pe sezonul de iarnă 2023 - 2024.

8. Proiect de hotărâre privind stabilirea unor tarife pentru închirierea
unor echipamente sportive la Pârtia de schi „Lőrincz Zsigmond” pe sezonul de
iarnă 2023 - 2024.

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acțiuni și lucrări de
interes local pentru anul 2024.

10.  Proiect  de  hotărâre  privind  Aprobarea Proiectului  Tehnic  și  a
indicatorilor  tehnico-economici  în  faza  PT pentru  obiectivul  de
investiții ,, Reabilitare  strazi  oras  Covasna  2018-Reabilitare  sistem  rutier  si
canalizare pluviala în străzile Podului, Plevnei, Butykak, Ady Endre, Bartok
Bela,  Mihai  Eminescu,  Luceafarului" în  cadrul  Programului  Național  de
Investiții Anghel Saligny

11.  Proiect  de  hotărâre  privind  actualizarea  indicatorilor  tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții ,,Reabilitare sistem rutier și canalizare
pluvială în str.  Petőfi  Sándor", în cadrul  Programului  Național de Investiții
Anghel Saligny, aprobați prin HCL nr. 134/2023.

12. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 136/2021 privind
aprobarea organigramei și  statului de funcţii al aparatului de specialitate al
Primarului orașului Covasna, cu modificări ulterioare
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13. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 35/2023 cu privire
la aprobarea  prețului  de  referință  și  modalității  de  valorificare  a  masei
lemnoase care urmează a se recolta din fondul forestier, proprietatea publică a
orașului, din cota pe anul 2023.

14. Diverse.

Dl Primar propune modificarea ordinii de zi având în vedere prezența dlui
director Ambrus, respectiv punctele 2, 3 si 4 de pe ordinea de zi să fie dezbătute
înainte de celalalte puncte.

Se  supune  la  vot  ordinea  de  zi  modificată,  care  se  aprobă cu  13 voturi
„pentru”– unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea modificării și completării Statutului Asociației de dezvoltare
intercomunitară  ”Sistem  Integrat  de  Management  al  Deșeurilor  în  județul
Covasna”.

Dl Ambrus arată că este vorba de fapt despre aducerea la zi a modificărilor
legislative. În urma unui control, ANRSC a lăsat măsuri ce trebuie implementate în
cadrul ADI SIMD.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
DoamnaSecretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre

a fost supus procedurii transparenței decizionale, prin anunț comun al Consiliului
Județean Covasna, anunțul fiind publicat pe site-ul și la sediul Primăriei orașului
Covasna.  Ca  urmare  a  publicării  proiectului  de  hotărâre  nu  s-au  înregistrat  la
Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre modificat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 160/2023
privind aprobarea modificării și completării Statutului ASOCIAŢIEI DE

DEZVOLTARE  INTERCOMUNITARĂ ” SISTEM  INTEGRAT DE MANAGEMENT
AL DEŞEURILOR ÎN JUDEŢUL COVASNA”
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Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea proiectului  Actului  adițional  la  Contractul  de  delegare  a
gestiunii  serviciului  de  transfer,  tratare  și  depozitare  deșeuri  în  județul
Covasna  nr.  128/28.04.2017,  încheiat  între  Județul  Covasna  și  S.C.  ECO
BIHOR S.R.L.”

Dl Ambrus explică faptul că tot de modificare legislativă este vorba, trebuie
respectați anumiți indicatori de performanță, printre care este obligatoriu includerea
țintei de 75% la selectare, care de fapt nu poate fi  atins în momentul de față de
nimeni  din  România.  În  acest  context  noi  trebuie  să  pedepsim  cu  penalități
operatorii.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost  supus  procedurii  transparenței  decizionale,  prin  anunț  comun  al  Consiliului
Județean Covasna, anunțul fiind publicat pe site-ul și la sediul Primăriei orașului
Covasna.  Ca  urmare  a  publicării  proiectului  de  hotărâre  nu  s-au  înregistrat  la
Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Bocan se interesează care este influența penalității.
Dl Ambrus: penalitățile le plătește ECO BIHORUL, 75% ce iese din stația

de sortare ar trebui reciclată, însă nu există infrastructură de reciclare în România.
Taxa la ECO BIHOR este 160 lei/tonă pentru depozitare.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 161/2023
privind aprobarea proiectului Actului adițional la Contractul de delegare a

gestiunii serviciului de transfer, tratare și depozitare deșeuri în județul
Covasna nr. 128/28.04.2017, încheiat între județul Covasna și S.C. ECO

BIHOR S.R.L.

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind  însuşirea  Raportului  de  specialitate  privind  analiza  fundamentării
nivelului tarifelor de salubrizare propuse de S.C. ECO BIHOR S.R.L. pentru
activităţile de salubrizare prestate în cadrul Centrului de Management Integrat
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al Deșeurilor-Leț şi acordarea unui mandat special reprezentantului oraşului
Covasna  în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de  Dezvoltare
Intercomunitară ”Sistem  Integrat  de  Management  al  Deșeurilor  în  județul
Covasna”.

Dl Ambrus:  această hotărâre în schimb, față de cele anterioare va afecta
direct populația, având în vedere că se modifică modul de calcul al tarifelor și al
taxelor,  inclusiv  contribuțiile  orașului  către  asociație.  ECO  BIHOR-ul  este
îndreptățit să ceară anual majorare, astfel se propune o majorare de 12,10% față de
anul trecut. CEC-ul de la 80 lei per tonă se majorează la 160 lei per tonă, asta nu
trebuie aprobat de UAT-uri. O să vină dl Csikos cu propunere de majorare a tarifelor
și o să vă ofere mai multe informații.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale prin procedură de urgență, prin anunț
comun al Consiliului Județean Covasna, anunțul fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Intră în sala de ședințe dnii Jeszenovics Robert Karoly și Jeszenovics Albert.

Discuții: Dl Primar: cu această majorare cum vedeți Dvs. până unde cresc
tarifele?

Dl  Ambrus:  GTC-ul  trebuie  să  ia  în  calcul  mai  multe  lucruri,  inclusiv
majorarea salariului pe economie. O să analizăm împreună propunerea directorului.
În cadrul TEGA tarifele sunt următoarele: 20 lei/persoană la orașe și 12/persoană la
comune.  Dublarea CEC-ului  ne afectează  foarte  tare,  peste  27 de județe  sunt în
același situație ca noi. Nu avem stație de tratare mecanico – biologică, cu una am
putea deriva deșeurile de la depozitare. În momentul de față avem niște statistici, noi
suntem pe primul loc la materie primă vândută pe cap de locuitori din țară.

Dl Gazda: deci tariful de la 15 lei va ajunge la 20 de lei.
Dl Primar: pe aceste creșteri nu avem nici un fel de control.
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Dl  Ambrus:  credeți-ne,  verificăm  amănunțit  orice  detaliu,  sunt  absolut
justificate aceste treburi.

Dl Bocan: cu sticlele reciclabile nu avem încă nici un fel de rezultat?
Dl Ambrus: cu pet-urile returnate (SGR) nu putem face însă un calcul, dar

vom avea mari probleme cu ele. Stocul nou SGR va ieși pe piață în 3-4 luni, efectul
calculat de noi este 1 leu pe cap de locuitor. Chiar dacă reciclăm mai mult tot se va
mări tariful.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 162/2023
Privind însuşirea Raportului de specialitate privind analiza fundamentării

nivelului tarifelor de salubrizare propuse de S.C. ECO BIHOR S.R.L. pentru
activităţile de salubrizare prestate în cadrul Centrului de Management Integrat al

Deșeurilor-Leț şi acordarea unui mandat special reprezentantului oraşului Covasna în
Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară”Sistem Integrat de

Management al Deșeurilor în județul Covasna”

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind majorarea capitalului social al Sc. Gos Trans Com S.R.L., asociat unic
orașul Covasna, prin aport în numerar.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 163/2023
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privind majorarea capitalului social al Sc. Gos Trans Com S.R.L., asociat unic orașul
Covasna, prin aport în numerar

Se conectează la ședință online dl consilier Fulop Csaba.

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea PUD – ZONĂ DE LOCUINȚE – str. Petofi Sandor, nr. 15,
oraș Covasna, județ Covasna, beneficiari: Szonda Zsombor și Szonda – Fejer
Agota.

Dna Kovacs prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru” după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 164/2023
cu privire la aprobare P.U.D. – ZONĂ DE LOCUINȚE INDIVIDUALE,

- str. Petőfi Sándor, nr. 15, oraș Covasna, județ Covasna
Beneficiari: Szonda Zsombor și Szonda- Fejér Ágota

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea Regulamentului  de organizare  și  funcționare a Pârtiei  de
schi „Lőrincz Zsigmond” pe sezonul de iarnă 2023 - 2024.

Dl  Szabo  prezintă  raportul  de  specialitate  și  arată  că  programul  de
funcționare nu s-au schimbat, doar prețurile s-au majorat cu 10%.
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Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Primar: am avut în vedere în continuare să avem niște prețuri
sustenabile pentru doritori. Consider că sunt niște prețuri decente pentru condițiie
date.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 165/2023
privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcționare a „Pârtiei de

schi Lőrincz Zsigmond” pentru iarna 2023-2024

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a patinoarului
mobil artificial pe sezonul de iarnă 2023 - 2024.

Dl Szabo prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
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Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a
fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 166/2023
privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a
patinoarului mobil artificial pe sezonul de iarnă 2023 – 2024

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind stabilirea unor tarife pentru închirierea unor echipamente sportive la
Pârtia de schi „Lőrincz Zsigmond”pe sezonul de iarnă 2023 - 2024.

Dl Szabo prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Bocan: echipamentul e același ca până acum?
Dl Primar: suplimentăm cum putem, am mai primit și donații.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

9

www.p
rim

ar
iac

ov
as

na
.ro



HOTĂRÂREA NR. 167/2023
cu privire la aprobarea unor tarife pentru închirierea unor echipamente

sportive la Pârtia de schi "Lőrincz Zsigmond" pentru sezonul de iarnă 2023-
2024

Se trece la discutarea punctului 9 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea Planului de acțiuni și lucrări de interes local pentru anul
2024.

Dna Sîntoiu prezintă raportul de specialitate.

Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Gazda: pârâul din str. Pârâului nu este pe listă.
Dl Viceprimar: trecem pe listă și pârâul din str. Pârâului.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 168/2023
privind aprobarea Planului de acţiuni și lucrări de interes local  pentru anul

2024

Se trece la discutarea punctului 10 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind Aprobarea Proiectului Tehnic și  a indicatorilor tehnico-economici  în
faza PT pentru obiectivul de investiții ,, Reabilitare strazi oras Covasna 2018-
Reabilitare  sistem  rutier  si  canalizare  pluviala  în  străzile  Podului,  Plevnei,
Butykak, Ady Endre, Bartok Bela, Mihai Eminescu, Luceafarului" în cadrul
Programului Național de Investiții Anghel Saligny.

Dl Primar: acest proiect vine în continuarea demersurilor pe care le-am făcut
până acum pe lotul I, cum am denumit noi acest proiect pe Saligny (străzi intabulate,
rețele hidroedilitare – am comandat aceste lucrări unde a fost cazul, lucrările fiind
finalizate),  acum putem merge mai departe cu cererea de finanțare. În urma unui
DALI am comandat proiectul tehnic, din care reiese că avem o diferență de sumă pe
care nu am reușit să eliminăm. Suma de 2.465.072 lei este valoarea neeligibilă pe
care trebuie să acoperim din bugetul local. Din banii alocați pe Saligny nu se pot
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executa  toate  lucrările.  La  anul  putem să  ne  apucăm să  demarăm  procedura  de
achiziție a lucrărilor. La celelalte loturi nu avem atâta contribuție proprie ca aici.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică  –  socială,  buget,

finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 169/2023
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor

tehnico-economici pentru obiectivul de investiții „Reabilitare strazi oras
Covasna 2018-Reabilitare sistem rutier si canalizare pluviala în străzile Podului,
Plevnei, Butykak, Ady Endre, Bartok Bela, Mihai Eminescu, Luceafarului" în

cadrul Programului Național de Investiții Anghel Saligny

Se trece la discutarea punctului 11 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  actualizarea  indicatorilor  tehnico-economici  pentru  obiectivul  de
investiții ,,Reabilitare  sistem  rutier  și  canalizare  pluvială  în  str.  Petőfi
Sándor", în cadrul Programului Național de Investiții Anghel Saligny, aprobați
prin HCL nr. 134/2023.

Dl Primar:  la acest proiect este vorba de o modificare de formă, valoarea
investiției nu se modifică.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică  –  socială,  buget,

finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț
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– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 170/2023
privind actualizarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții
„Reabilitare sistem rutier și canalizare pluvială în Str. Petőfi Sándor”, faza DALI, în

cadrul Programului Național de Investiții Anghel Saligny

Se trece la discutarea punctului 12 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  modificarea  HCL  nr.  136/2021  privind  aprobarea  organigramei  și
statului de funcţii al aparatului de specialitate al Primarului orașului Covasna,
cu modificări ulterioare.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 171/2023
cu privire la modificarea HCL nr. 136/2021 privind aprobarea organigramei și
statului de funcţii al aparatului de specialitate al Primarului orașului Covasna,

cu modificări ulterioare

Se trece la discutarea punctului 13 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  modificarea  HCL  nr.  35/2023  cu  privire  la aprobarea  prețului  de
referință  și  modalității  de  valorificare  a  masei  lemnoase  care  urmează  a se
recolta din fondul forestier, proprietatea publică a orașului, din cota pe anul
2023.
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Dl Viceprimar prezintă referatul de aprobare și arată că în urma anunțurilor
nu s-a prezentat  nimeni  la licitații,  ca urmare se propune schimbarea modului  de
valorificare a masei lemnoase.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Vatany: dacă nu am putut să vindem la drum auto, cum putem
să vindem pe picior, cu aproape același preț?

Dl Bocan: la fundamentarea prețului de pornire propus de ocol s-a avut în
vedere prețurile  de  referință  pe  sortimente  dimensionate  și  natură  de  produse  și
specii  din  Decizia  nr.  773/21.10.2022,  gradul  de  accesibilizare  al  parchetului,
diferența de calcul între venitul estimat din valorificarea masei lemnoase fasonate la
drum auto și  valoarea cheltuielilor  de exploatare,  rezultând prețul  de pornire  de
90.00 lei/mc.

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 172/2023
Privind modificarea HCL nr. 35/2023 cu privire la aprobarea prețului de referință și

modalității de valorificare a masei lemnoase care urmează a se recolta din fondul
forestier, proprietatea publică a orașului, din cota pe anul 2023

Înainte  de  punctul  diverse  dna  președinte  de  ședințe  supune  la  vot
Procesul  verbal  nr.  25  al  ședinței  ordinare  din  26  octombrie  2023,  care  se
aprobă cu 16 voturi „pentru” – unanimitate.

Diverse.
Dl Primar: vă aduc la cunoștință faptul că s-a încheiat procesul verbal de

recepție a lucrărilor pentru cele 11 străzi, la recepție au fost prezenți repzentanții
ISC-ului  care  nu  au  avut  obiecțiuni.  Urmează  încheierea  financiară  a  acestui
contract. Cum ați văzut și Dvs. se reabiltează izvorul de apă minerală din centrul
orașului, oamenii noștri lucrează la amenajarea unui loc de parcare vizavi de pârtia
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de schi. Pentru suplimentarea puterii de curent la pârtia de schi, de medie tensiune,
s-a săpat lângă drum și cei de electrica au așezat cablurile subteran. Electrica și-a
asumat  să  finanțeze  aceste  lucrări,  însă  nu  putem  să  punem  în  funcțiune  încă
transformatorul nostru pentru că ne lipsește o piesă care este comandată dar vine
mai încolo, deși și cei de la wellness așteaptă cu nerăbdare curentul pentru că în
momentul de față lucrează și pe generatoare și este destul de greu. Ne-au atins în
mod nefavorabil prevederile legale adoptate în ultima perioadă.

Dl Neagovici: sunt mai multe probleme de care se plâng angajații secției
exterioare a  spitalului  de cardiologie,  mai  exact  ar  fi  nevoie de amplasarea  unei
bariere de acces în secție. Dacă puteți să ajutați cu anumite servicii de curățare în
acel părculeț, ar fi bine. Totodată ar trebui încheiat un contract de colaborare cumva
între poliția locală și spital, conform căreia angajații să sesizeze anumite derapaje de
comportament. Noi dorim să extindem paza, astfel încât cei care doresc să intre ca
însoțitori  sau vizitatori  să fie  interogați,  dar  în momentul  de față  nu putem face
angajări.

Dl Enea: am discutat despre aceste probleme, montarea unei bariere nu ar fi
o soluție până nu putem angaja paznic. Oricum accesul angajaților se face cu cartelă,
iar paznicul lucrează de la ora 18.00 până la 8.00 dimineața. Vă aduc la cunoștință
faptul că în ședința ministerului culturii am primit avizul pentru amplasarea bustului
lui Decebal, am dorit să inaugurăm pe 30 decembrie dar nu este gata soclul, deci
rămâne ca pe 15 ianuarie să inaugurăm bustul.

Dl Primar: toate lucrările o să le facem conform legii. Referitor la barieră:
când  ați  identificat  cea  mai  bună  soluție  pentru  Dvs.,  noi  vă  susținem,  doar  să
identificați tipul barierei și locul unde va fi montat. Am auzit și eu că sunt probleme,
trebuie să asigurați cumva siguranța angajaților, poate printr-o firmă de pază.

Dl  Enea:  dna  manager  nu  este  de  acord  cu  firma  de  pază.  Când  avem
probleme chemăm direct poliția din oraș, nu sunăm la 112, așa ajung mai repede
dacă este cazul.

Dl Holoșpin: pe str. Gara Mare ar trebui să se pună hidranți. Locul lor e
lăsat dar hidranții lipsesc.

Dl Viceprimar: o să verificăm.
Dl Primar: sunt 2 feluri de hidranți, subterane și supraterane, poate acolo

sunt subterane, dar verificăm.
Dl Bocan: nu ați amintit faptul că după 13 ani s-a aprobat prin hotărâre de

guvern predarea unor drumuri forestiere în propietatea orașului.
Dl  Primar:  ne  bucurăm  foarte  mult  că  în  sfârșit  s-a  rezolvat  această

problemă,  urmează  să  semnăm  procesul  –  verbal  de  predare  primire.  Urmărim
apelurile să vedem unde putem încadra acel drum pentru asfaltare.

Dl Fulop: având în vedere că se apropie perioada de iarnă, se poate încheia
un contract de prestări servicii pentru întreținerea drumul către Comandău?

Dl Primar: noi mereu facem lucrări de întreținere a drumului, acum facem
doar din banii noștri cât putem pentru că nu am primit nici un ban pentru întreținerea
lui de la consiliul  județean,  conform înțelegerii.  Demarăm procedura de achiziții
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pentru  întreținerea  drumului  pe  perioada  iernii,  până  la  1  decembrie  finalizăm
achiziția. Noi nu avem prohibiții, doar să avem ofertanți.

Dl Fulop: în curbe ar trebuie să aplice mai mult nisip, acolo alunecă mai
tare.

Dl Primar: o să vorbim cu prestatorul să întrețină măcar la parametri din
anii anteriori.

Dl Vatany: pe străzile unde s-a terminat asfaltarea când vor fi puse înapoi
indicatoarele rutiere?

Dl Viceprimar: urmează să le montăm înapoi.
Dl Vatany: străduța care leagă str. Petofi cu str. Toth, ce se știe despre ea?
Dl Primar: nu este clarificată încă situația juridică a acestei străzi. Hotelul

este de vânzare, părți din acel trotuar se pot desființa, dar deocamdată nu avem cu
cine colabora. Trebuie să vedem prioritățile orașului.

Dl Domahazi: cu sensul giratoriu de le Penny ce se mai aude?
Dl Primar: lucrăm la el, până la primăvară aprobăm documentația.
Dl  Domahazi:  ce  se  știe  despre  acele  intervenții  care  s-au  făcut  la

cardiologie?
Dl Neagovici: 2 medici tineri au reușit să facă 2 intervenții într-o săptămână,

dar domnul Doctor Enea poate oferi mai multe informații, unul dintre medici fiind
Dr. Enea Nicolae Junior.

Dl Enea: băieții au intervenit la un pacient cu un cateter venos central, asta
se aplică la pacienți care nu au vene periferice și ajută la administrarea perfuziei. Nu
este o intervenție ușoară, dar băieții au practică și curaj și au intervenit repede. După
aceea  a  fost  un  pacient  cu  infarct  miocardic,  au  intervenit  și  atunci  repede,  au
stabilizat pacientul și au chemat SMURD-ul. Amândoi pacienți sunt bine.

Dl Domahazi: de la internat în sus nu este iluminat public.
Dl Primar: este o problemă la punctul de pornire, o să verificăm.
Dl Gazda: dacă aveți câteva plăci de trotuar ar trebui să le puneți la intrarea

către cabinetele stomatologice din str. Ștefan cel Mare. 
Dl Viceprimar: nu avem plăci, vedem ce putem face acolo.
Dl Ferenc: am văzut anunțul cu piatra cubică și doresc câteva informații:

cine poate solicita și cum se va acorda?
Dl  Primar: Primăria  Orașului  Covasna  pune  la  dispoziția

proprietarilor/deținătorilor  de  imobile  cantități  de  piatră  cubică,  în  scopul
amenajării/pavării suprafețelor de domeniu public situate între limita de proprietate
privată (gard, poartă, perete, etc.) și trotuarul/partea carosabilă a drumului public.
Cantitățile de piatră cubică se alocă la solicitarea scrisă a beneficiarului, prin care se
va indica adresa administrativă și dimensiunile suprafeței propuse a fi amenajată.
Solicitantul își va lua angajamentul să utilizeze piatra cubică astfel pusă la dispoziție
doar în scopul sus indicat, asumându-și obligația de a pune în operă materialul pe
propria sa cheltuială.
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Nefiind alte discuţii doamna Preşedinte de şedinţă mulţumeştepentru
Prezenţă şi închide şedinţa la orele 16.45.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                       LUNGU LILIANA                              AL ORAȘULUI COVASNA,

ENEA VASILICA
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	cu privire la aprobare P.U.D. – ZONĂ DE LOCUINȚE INDIVIDUALE,

